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Kære Dorthe Winther 

Tak for dit brev af 5. januar 2022 på vegne af Sammenslutningen af Danske Småøer, 

som du også har sendt til Folketinget. 

Evalueringen er, som du skriver, en opfølgning på den politiske aftale om justering af 

færgetilskud fra 2018.  

Jeg har naturligvis med glæde noteret, at du allerede nu tør konkludere, at I på øerne 

er meget glade for ordningerne. Den fornemmelse, er vi nok mange, der deler. 

Aftalen i 2018 tog bl.a. afsæt i den tidlige evaluering af færgeordningerne, som på det 

tidspunkt var blevet gennemført. Med henblik på at kunne beskrive de fortsatte erfa-

ringer med ordningerne er der i den nye indsamling af data lagt vægt på, at der kan 

bygges oven på de data, der blev indsamlet til 2018 evalueringen. 

For så vidt angår forslaget om at indsamle detaljerede oplysninger om prisstrukturen - 

og bevægelser heri - på de enkelte ruter, skal jeg bemærke, at kommunerne med de 

gældende ordninger har fuld frihed til at tilrettelægge prisstrukturen efter de lokale 

forhold. Kun på godsområdet er der som bekendt en modifikation, idet taksterne højst 

kan nedsættes med 80 pct.  

På den baggrund er det vurderingen, at detaljerede oplysninger om bevægelser i de lo-

kale billetpriser ikke vil kunne bidrage væsentligt til evalueringen. Hertil kommer, at 

det i givet fald ville indebære en væsentlig administrativ belastning af kommunerne. 

Evalueringen vil imidlertid – uanset ovenstående - foretage en vurdering af, hvad sta-

tus er i forhold til gennemførelsen af det fulde landevejsprincip. 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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